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Nyomtatott és online sajtó 
 

Gulyás Gergely: Európa legnagyobb adócsökkentési programját hajtja végre a 

kormány 
2025. február 27. – MTI, Index.hu, Hír TV, Tények 

Európa, de talán a világ legteljesebb gyermek- és munkavállalást segítő adórendszere lesz a 

magyar a bejelentett intézkedéseknek, többek között a két- és háromgyermekes anyák 

lépcsőzetesen bevezetni kívánt szja-mentességének köszönhetően - közölte a 

Miniszterelnökséget vezető miniszter csütörtökön, Budapesten. Gulyás Gergely komplex 

kormányzati akciótervet ígért az infláció letörésére. Bejelentette, hogy az év második felében 

vezetik be a nyugdíjasok áfavisszatérítési programját, jelezte, hogy a kormány több ponton is 

az alaptörvény módosítását kezdeményezi, illetve a USAID-ügyben is törvénymódosításokat 

helyezett kilátásba a közügyekbe való külföldi beavatkozások ellen. Arra a kérdésre, hogy 

Magyarország részt vehet-e majd Ukrajna újjáépítésében, leszögezte: sajnos nem tartanak még 

az újjáépítésnél. Hozzátette, az amerikaiak az eddigi támogatásaikért cserébe piacot és 

nemesfémet kérnek, ám Európa esetében nem látni, hogy bármilyen gazdasági lehetőséget is 

kapna. Magyarország kétoldalú alapon nyújtott humanitárius segítséget Ukrajnának, ezért 

soha nem várt semmit - emlékeztetett. Minden lehetőséget ki kell használni annak érdekében, 

hogy az ukrajnai nemzetiségek 2015 előtti jogai helyreálljanak - jelentette ki. Hozzátette: 

Ukrajnának semmilyen európai aspirációja nem vehető komolyan addig, amíg ezt nem teszi 

meg. Idő előttinek nevezte azt a kérdést, hogy a békekötés része lehet-e Kárpátalja 

autonómiája, hozzátéve: Magyarország mindig támogatta a nemzetiségek 

autonómiatörekvéseit. 

 

Nacsa Lőrinc: sikeres nemzetpolitikát csak a polgári, nemzeti, keresztény oldal 

tud képviselni 
2025. február 27. – Vasárnap 

„Sikeres nemzetpolitikát csak a polgári, nemzeti, keresztény oldal tud képviselni, mert az 

ellenzék számára a külhoni magyarok mindig is másodrendű állampolgárok lesznek” – 

fogalmazott a Vasárnap-nak adott interjúban Nacsa Lőrint. A nemzetpolitikáért felelős 

államtitkár kiemelte, a nemzetpolitika akkor jó, „ha a mindennapok szintjére tudjuk vinni„. 

Azaz, a hétköznapokban is élő legyeb a kapcsolat magyar és magyar között „a gazdaságban, 

barátságokban, szerelmekben, hagyományőrzésben vagy a sportban„ Nacsa Lőrinc 

nemzetpolitikáért felelős államtikár adott interjút a Vasárnap-nak, amelyben a nemzetpolitika 

jövőjén túl a román nacionalizus megerősödése, a Patrióták frakciójának térnyerése és a 

kereszténység Kárpát-medencében betöltött fontos szerepe is szóba került. – Ha megengedi, 

egy találóskérdéssel indítanék, hogy melyik autó is a legjobb terepen? – Talán a terepjáró vagy, 

ha beugratós kérdés, akkor a ló. Szabad a gazda… – A céges. Én ezt Potápi Árpád János 
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államtitkár úrtól tudtam meg, azzal kapcsolatban, hogy ő legendásan sokat hajtotta a 

kilométereket munkája során. Mennyire lett ebből hagyomány a Nemzetpolitikai 

Államtitkárságon, könnyen fel lehet venni ezt a ritmust? 

            
A választási botrány miatt is a magyarok a hibásak?  
2025. február 27. – maszol.ro 

Éles hangnemű véleménycikkben támadta Orbán Viktor magyar miniszterelnököt és Kelemen 

Hunor RMDSZ-elnököt az AUR kormányfőjelöltje, Petrișor Peiu. Petrișor Peiu a 

kormánykoalíció „informális” vezetőjének nevezi Kelemen Hunort, aki - szerinte - 

„szégyenérzet nélkül” elismerte: a hatalmon lévő politikusok állnak a tavalyi elnökválasztások 

törlése mögött. A szenátor a gandul.ro portálon megjelent cikkében az RMDSZ-elnök egy 

korábbi interjújára utalt, amelyben a magyar politikus egyebek mellett arról beszélt, hogy 

Romániának nem kell szégyellnie magát a megmérettetés alkotmánybíróság általi 

érvénytelenítése miatt. Peiu „Románia nagy ellenségének” nevezi Orbán Viktort, akivel 

Kelemen Hunor „összefonódott”. Az AUR-politikus azt írta, a választások ügye „egy veszélyes 

játék kezd lenni, amelyet kívülről irányítanak”. Szerinte „Orbán és Putyin együttműködése” 

akár Moszkva játszmájára is utalhat „fiatal és éretlen demokráciánk" destabilizálása 

érdekében. Arról is írt, hogy a koalíció „örvendezik”, amiért Orbán Viktor barátságát élvezi.  

 

Uniós támogatással fogják felújítani az érmindszenti Ady Emlékmúzeumot  
2025. február 27. – Krónika 

Új projekt indul uniós támogatással az érmindszenti Ady Múzeum felújítására – közölte 

Facebook-oldalán a Szatmár Megyei Múzeum. Amint a közleményben szerepel, a Szatmár 

Megyei Múzeum fennhatósága alá tartozó érmindszenti Ady Emlékmúzeum felújítására 

irányuló projekt partnere a Magyar Nemzeti Levéltár, a Hajdú-Bihar Megyei Levéltár és a 

Szatmár Megyei Múzeum. A partnerségi szerződést aláírták, így elkezdődött a MoN 

Architecture, RoHu 00530 sz.ámú projekt az Interreg VI-A, Románia-Magyarország program 

keretében. A projekt fő célkitűzése egy látogatóközpont létrehozása a debreceni levéltárban, az 

Ady Emlékmúzeum felújítása, közös vándorkiállítások és múzeumpedagógiai foglalkozások 

rendezése.  

 

Horváth Júlia a lakhatási bizottság, Veres Attila a város közlekedésrendszerezési 

szakbizottságának tagja lett 
2025. február 27. – Nyugati Jelen 

Szerdán Arad Város Helyi Tanácsa megtartotta havi rendes ülését, amelynek keretében számos 

közigazgatási szempontból fontos döntés született. A tanács tagjai különböző 

szakbizottságokat alakítottak, köztük a lakhatási és a város közlekedését rendszerező 

szakbizottságot, amelyeknek RMDSZ-es tagjai is lettek. A lakhatási szakbizottságban, amely a 

szociális és ANL-lakások kiosztásával is foglalkozik Horváth Júlia kapott helyet, aki az előző 
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évek során jó tapasztalatokat szerzett ezen bizottsági munkával kapcsolatban.  „Nehéz kérdések 

vannak, viszont maga a munka elég operatív, és jól működő rendszerrel dolgozunk” – 

nyilatkozott Horváth Júlia. Veres Attila a város közlekedésének rendszerezésével fog 

foglalkozni négy éven keresztül a szakbizottságban, amely a város utcáinak menetirány 

változtatásáról, egyirányúsításáról, új jelzőlámpával irányított kereszteződések, körforgalmak 

létrehozásáról hoz döntéseket. A bizottság az önkormányzat titkárságával és a Városrendezési 

Igazgatóság vezetőjével kezdi meg a munkát, és eldőlt az is, hogy minden hónapban kétszer 

üléseznek, a hónap első és harmadik hetében, csütörtökönként 13 órától. 

 

Újabb fejezet a KREK és a magyar kormány stratégiai partnerségében 
2025. február 27. – erdon.ro 

A magyarországi Külgazdasági és Külügyminisztérium támogatásával megvásárolt újabb tíz 

gépkocsit adott át február 27-én, csütörtök délelőtt a Királyhágómelléki Református 

Egyházkerület szórványgyülekezetei számára, illetve az ifjúsági és szeretetszolgálat céljaira 

Kiss-Parciu Péter helyettes államtitkár a biharfélegyházi Életfája Idősotthonban. Bogdán 

Szabolcs János püspök arra hívta fel a figyelmet, hogy ez már a harmadik állomása a KREK és 

a magyar kormány közös projektjének, és az elmúlt egy évben a mostani alkalommal együtt 

összesen huszonhat Dacia Jogger márkájú személygépjármű lett átadva. Kijelentette: köszöni 

a magyar kormánynak, hogy a biztató szavakon túl lelki és anyagi támogatást is nyújt. Mi pedig 

érezzük ezáltal azt, hogy azokat, akik az anyaországban vezető pozíciókban vannak, érdekli az 

itt élők sorsa, és mindent megtesznek annak érdekében, hogy a szülőföldünkön maradva ne 

veszítsük el nemzeti és keresztyén identitásunkat – tette hozzá. 

 

Magyar prefektust és alprefektusokat is kinevezett a kormány  
2025. február 27. – Krónika, maszol.ro, Székelyhon 

A bukaresti kormány új prefektusokat és alprefektusokat nevezett ki csütörtöki ülésén. A 

kabinet a következő prefektusok kinevezését hagyta jóvá: Ioana Făcăleață (Argeș megye), 

Liliana Sbîrnea (Buzău), Laurențiu State (Călărași), Maria Forna (Kolozs), Marian Tănase 

(Dâmbovița), Ion Ghimpețeanu (Giurgiu), Șerban Predescu (Gorj), Constantin Fulga 

(Hunyad), Cosmin Floreanu (Olt), Altfatter Tamás-Ferenc (Szatmár), Cristian-Claudiu Bîrsan 

(Szilágy), Benone Rababoc (Teleorman), Eduard-Andrei Popica (Vaslui) – írta az Agerpres. A 

kormány jóváhagyta ugyanakkor a következő prefektushelyettesek kinevezését: Lucian-Dragoș 

Predescu (Argeș megye), Emilia Gal (Bákó), Nechita-Stelian Dolha (Beszterce-Naszód), Florin-

Sergiu Dobrescu (Brăila), Vasile Dobre (Buzău), Valentin-Dumitru Deculescu (Călărași), 

Dragoș-Ionuț Udvuleanu (Giurgiu), Gheorghe-Aurelian Gârbaciu (Gorj), David Adrian-

Nicolae (Hunyad), Ovidiu-Mugurel Butuc (Maros), Ștefan Nicolae (Olt), Ioan Tibil (Szatmár), 

Romeo-Liviu Pop (Szatmár), Dari Tamás (Szilágy), Benedek Zakariás (Szeben), Bogdan-

George Păstrăv (Suceava), Camelia Damian (Suceava), Valentina-Veronica Mitran-Piticu 

(Teleorman), Deian Popov (Temes), Marius-Marian Arcăleanu (Vaslui), Liviu-George Macovei 

(Vrancea).  
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Gál Emília személyében magyar alprefektusa lett Bákó megyének  
2025. február 27. – Krónika, maszol.ro 

A Moldvai Csángómagyarok Szövetsége és az RMDSZ Bákó megyei szervezete közölte, örülnek, 

hogy a kormány Gál Emíliát nevezte ki csütörtökön Bákó megye alprefektusának. „Ez nemcsak 

szervezetünk, hanem a moldvai magyar közösség számára is mérföldkő. Gál Emília az RMDSZ 

Bákó megyei szervezetének egyik legfelkészültebb vezetője, egy fiatal szakpolitikus, aki 

elhivatottságával és szakértelmével a közigazgatásban is megállja majd a helyét. Pályafutása 

során bebizonyította, hogy hatékonyan képviseli a közösség érdekeit és kézzelfogható 

eredményeket ér el” – olvasható a Moldvai Csángómagyarok Szövetségének a közösségi 

oldalon posztolt közleményében.  

 

Elemző a látványos ügyészségi akcióról: a román hatóságok ostoba módon 

kezelik Georgescu ügyét, az ő malmára hajtják a vizet  
2025. február 28. – Krónika 

A román hatóságok Călin Georgescuval szembeni eljárása, a kiszivárogtatások csupán a 

közvélemény manipulálására tűnnek alkalmasnak, és Georgescu népszerűségének növelésére 

– jelentette ki a Krónikának Pászkán Zsolt elemző. A Magyar Külügyi Intézet külső munkatársa 

szerint egyre több, immár nyilvánosságra került adat bizonyítja, hogy a hatóságok nemcsak 

tudtak a Georgescuval összefüggésbe hozott szélsőjobboldali körökről, de esetenként még 

együtt is működtek azokkal, talán fel is használták őket. Úgy vélte, a mostani ügy még az 

elnökválasztás érvénytelenítésénél is nagyobb károkat okozhat a hatalomnak.  

 

Prefektus nélkül maradt Maros megye  
2025. február 28. – Székelyhon 

Az eddigi Maros megyei prefektust alprefektussá minősítették vissza csütörtökön és nem 

neveztek ki új kormánybiztost. Csütörtökön kormányhatározattal több prefektust és 

alprefektust neveztek ki országszerte. A döntés értelmében Maros megyében az eddigi 

prefektus, Ovidiu Butuc, aki a nemzeti liberális párt képviselője, ezután az alprefektusi 

tisztséget fogja betölteni. Nagy Zsigmond helyét veszi át, aki a Romániai Magyar Demokrata 

Szövetség képviselőjeként töltötte be az alprefektusi tisztséget. A szóban forgó csütörtöki 

kormányhatározatban azonban nem nevezték meg Maros megye prefektusát. Így jelenleg a 

megyének két alprefektusa van, Butuc és Alexandru Cîmpeanu (PSD). Korábban a megyei 

RMDSZ vezetője, Csibi Attila Zoltán bejelentette, hogy Barabási Antal Szabolcsot javasolják 

prefektusnak, de kinevezése egyelőre nem történt meg.  

 

 

 

 

 

E
rd

é
ly

 

https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/gal-emilia-szemelyeben-magyar-alprefektusa-lett-bako-megyenek%203
https://kronikaonline.ro/belfold/elemzo-a-latvanyos-ugyeszsegi-akciorol-a-roman-hatosagok-ostoba-modon-kezelik-georgescu-ugyet-az-o-malmara-hajtjak-a-vizet
https://kronikaonline.ro/belfold/elemzo-a-latvanyos-ugyeszsegi-akciorol-a-roman-hatosagok-ostoba-modon-kezelik-georgescu-ugyet-az-o-malmara-hajtjak-a-vizet
https://szekelyhon.ro/aktualis/prefektus-nelkul-maradt-maros-megye


 

 

Napi Nemzetpolitikai Sajtószemle – 2025. február 28. 

 

 

                               
Nem a múlt, hanem a jelen érdekel - jelentette ki Gubík László Bugár Bélával 

szemben ülve 
2025. február 27. – Ma7, Felvidék.ma  

A tapasztalt újságíró, Jaroslav Daniška a szlovák közszolgálati televízióban hetente jelentkező 

közéleti-politikai beszélgetős műsorába (Do kríža – Keresztben) magyar résztvevőket hívott 

szerda este. A vendégek Bugár Béla, Gubík László és Tokár Géza voltak. A műsorvezető 

mindjárt a beszélgetés elején elmondta, hogy amióta nincs magyar párt a parlamentben, alig 

lehet valamit hallani a szlovákiai magyarság politikai képviseletéről, s a műsorral ezt az 

információhiányt szeretné valamelyest ellentételezni, pontosabban és szó szerint idézve, 

megtudni, hogy „mi történik a mi magyarjainkkal”. A szót, aktív pártelnöki pozíciójára 

tekintettel, Gubík László, a Magyar Szövetség (MSZ) elnöke kapta meg, aki egyetértett vele, 

hogy az országos médiában keveset hallani a magyarok politizálásáról, viszont a régiókhoz 

közelítve a helyzet annyiban más, hogy az MSZ adja a legtöbb megyeik képviselőt, illetve a 

második helyen van a polgármesterek számát illetően. 

 

Sokrétű tevékenység színtere az ipolyviski közösségi központ 
2025. február 27. – Felvidék.ma 

Mint arról már beszámoltunk, 2024 májusában nyitották meg a közösségi központot 

Ipolyvisken. Az elmúlt háromnegyed évben fokozatosan bővítették az intézményben lezajló 

foglalkozások, alkalmak számát. Tevékenységükkel a lakosok igényeinek figyelembe vételével 

a közösséget szolgálják. „A központ mindenféle célcsoport felé nyit. A kisgyermekes szülőkön, 

a gyermekeken át a kamaszokon és a felnőtteken keresztül a szépkorúakig, minden korosztály 

számára igyekszünk programokat, foglalkozásokat szervezni” – kezdte a Felvidék.ma 

tájékoztatását Setény Jakus Annamária, a közösségi központ alkalmazottja. A rendszeresen 

megvalósuló programok között találjuk a három éves korú kisgyermekeknek és szüleiknek 

szánt Montessori alapú foglalkozásokat. Óvodás leszek programjukat a roma közösség számára 

indították. Lényegében ez egy óvodai előkészítő program a kicsik számára. 

 

Bátorító üzenetekkel töltekeztünk – Wass Albert Felolvasó Maraton Udvardon 
2025. február 27. – Ma7 

Udvard immár második alkalommal csatlakozott a Wass Albert Felolvasó Maratonhoz, ám a 

kezdeményezés szellemisége már régóta jelen van a közösségben. A 37 felolvasást a 

Hajnalvándor zenekar és a Fortunatus formáció keretezte meghitt dallamaival, amelyek 

tökéletesen illeszkedtek Wass Albert műveinek hangulatához. A főszervező, Berényi Margit a 

maraton kezdete óta aktív részese az eseménynek, hiszen korábban nyolc alkalommal volt 

házigazdája  az érsekújvári rendezvénynek. „Van erre igény a faluban” – hangsúlyozta Berényi 

Margit, kiemelve, hogy a helyi Majthényi Adolf Alapiskola diákjai is lelkesen csatlakoztak, akik 

számára rendszeresen tart vers- és prózamondó foglalkozásokat. Emellett a Melodic együttes 
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tagjai, Nagy András esperesplébános, Farkas Tibor alpolgármester és számos irodalomkedvelő 

is megosztotta kedvenc versét, prózáját, regényrészletét a hallgatósággal. 

                 
Vicsek Annamária: Szerbia csatlakozása nélkül nem teljes az Európai Unió 
2025. február 28. – Pannon RTV, Magyar Szó 

Szerbia csatlakozása nélkül nem teljes az Európai Unió, a szerb-magyar kapcsolatok pedig 

irigylésre méltó szinten vannak - mondta a Tanjugnak Vicsek Annamária. A Fidesz-KDNP 

(VMSZ) EP-képviselője kiemelte, Szerbia a térség kulcsfontosságú országa. Az, hogy a szerb 

államfőt a Magyar Érdemrend nagykeresztjével, a nyaklánccal és az arany sugaras csillaggal 

tüntette ki Magyarország, egy bizonyíték arra, hogy Magyarország felismerte Aleksandar Vučić 

szerepét a kivételes kapcsolatok fenntartásában. Rámutatott továbbá, hogy a Fidesz és a Szerb 

Haladó Párt közötti kapcsolat nagyon jó, ez pedig nem meglepő, hiszen ezek a legnagyobb és 

legnépszerűbb pártok Magyarországon és Szerbiában. 

 

Magyarkanizsa: 8+3 IPA-program   
2025. február 27. – Vajma.info 

Az elkövetkező 2-3 évben 11 határokon átnyúló IPA-együttműködési program fog megvalósulni 

Magyarkanizsa község területén. E 11 programból 8 kötődik a magyar-szerb Interreg 

együttműködéshez és 3 a román-szerb határokon átnyúló együttműködéshez, hangzott el ma 

délelőtt a magyarkanizsai városházán, ahol Fejsztámer Róbert polgármester és programokat 

megvalósító civil szervezetek, intézmények vezetői beszéltek a sikeres pályázatok tartalmáról, 

a célokról. A projektek összértéke megközelíti a 4,5 millió eurót, összegezte Fejsztámer Róbert 

magyarkanizsai polgármester: - Ha tudjuk, hogy az önkormányzat éves költségvetése nagyjából 

11 millió euró, akkor rögtön látjuk a projektek pénzügyi nehézségét, hiszen minden egyes EU-

s pályázat előfinanszírozott. Amellett, hogy 11 százalékos önrészt kell, hogy biztosítson az 

önkormányzat a területén lévő civil szervezeteknek, intézményeknek, hiszen nemcsak az 

önkormányzat nyerte meg ezeket a pályázatokat, hanem különféle szervezetek is, ez a 15 

százalékos önrész már önmagában 80 millió dinár körüli, s ez mellé igyekszünk pénzügyi 

hátteret és biztosítékot is adni, hogy a projekteket valóban meg lehessen valósítani. 

 

Szent Száva-díjat kapott a magyar diáklány 
2025. február 27. – Pannon RTV 

Ágoston Viktória, a magyarkanizsai Beszédes József Mezőgazdasági és Műszaki Iskolaközpont 

negyedikes tanulója nemrégiben Szent Száva-díjban részesült. Az elismerés a legrangosabb, 

melyet Szerbiában az oktatás terén kiosztanak, így Viktóriát és az iskolát is nagy megtiszteltetés 

érte. A végzős diáklánnyal tanulmányairól, érdeklődési köréről, szakmai sikereiről és jövőbeni 

terveiről beszéltünk a Közügyekben, ahová gépészmérnök szaktanára, Tóth Béla, valamint az 

iskola megbízott igazgatója, Berec Ágota is elkísérte. 
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Jótékonysági koncertre készül a Szabadkai Szimfonikus Zenekar 
2025. február 27. – Pannon RTV 

A hangverseny március 9-én 20 órai kezdettel lesz megtartva a Jadran színpadán. Jótékonysági 

koncertet ad a Szabadkai Szimfonikus Zenekar. Az eladott jegyekből befolyt teljes összeget 

beteg gyermekek megsegítésére ajánlják fel. Máté Krisztina, koordinátor, Szabadkai 

Szimfonikus Zenekar: „A koncert a Szabadkai Szimfonikus Zenekar kíséretében fog 

megvalósulni március 9-én, 20 órai kezdettel. A jegyek megvásárolhatók a Népszínház 

jegypénztárában, 1000 dináros áron, és a jegyeket ezúttal jótékonysági célra fogjuk 

szétosztani.” A jótékonysági hangverseny szólistája a boszniai származású énekesnő, Maja 

Milanković lesz, akit a bosnyák Amália Rodrigues-ként is emlegetnek, ő ugyanis a portugál 

eredetű fado melankolikus zenei műfajt ötvözte a bosnyák eredetű sevdalinkával, ezzel 

megteremtve a fadolinka stílust, mellyel világhírűvé vált. 

 

Miben rejlik a csúcsteljesítmény kulcsa? 

2025. február 27. – Pannon RTV 

A csúcsteljesítmény fogalmáról, a jó szokások kialakításáról és a játékosok egyéni fejlesztéséről 

tartott előadást Rátgéber László kosárlabdaedző a TSC Akadémián. A topolyai találkozón az 

edző saját tapasztalatokkal és tanácsokkal látta el a futballistákat, miként hozhatják legjobb 

formájukat. A kosárlabda és a labdarúgás, bár két különböző sportág, számos hasonlóságot 

találhatunk. Mindkét sport csapatjátékon alapszik. A játékosok mindkét esetben a legjobb 

teljesítményre törekszenek, amelynek titkát Rátgéber László kosárlabdaedző, a pécsi Rátgéber 

Akadémia igazgatója árulta el a labdarúgóknak. 

                    
Együttműködést kötött a Borsod-Abaúj-Zemplén vármegyei önkormányzat és a 

Kárpátaljai Megyei Tanács 
2025. február 27. – MTI, BOON 

Három évre szóló együttműködési megállapodást kötött Borsod-Abaúj-Zemplén vármegye 

önkormányzata a Kárpátaljai Megyei Tanáccsal a közös fejlődésért. A vármegyei önkormányzat 

sajtókommunikációs osztálya csütörtökön az MTI-vel azt közölte, hogy a 2025-től 2027-ig 

tartó együttműködés "irányt szab a közös fejlesztéseknek és munkának". A megállapodás 

kiterjed többi között az Európai Unión belüli határ menti együttműködésre és az EU más 

programjaira, valamint a befektetési és üzleti környezet feltárására, javítására. Mint írták, a 

megegyezésnek köszönhetően a két félnek lehetősége lesz egymás erősítésére a gazdaság, 

kereskedelem, egészségügy, kultúra, ökológia és a turisztika területén. Az együttműködés 

később oktatással és orvostudomány-egészségüggyel bővülhet. 
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Emlékezés a kommunizmus áldozataira – a beregszászi színház a nemzetiben 
2025. február 27. – Karpat.in.ua 

Emlékműsort adtak elő a beregszászi színészek a Nemzeti Színházban a kommunizmus 

áldozatainak emléknapja alkalmából „Uram, segíts haza minket!” címmel. 1944 novemberében 

harmincezer magyar férfit hurcoltak el Kárpátaljáról az úgynevezett háromnapos munkára, a 

málenkij robotra. Közülük több mint tízezren odavesztek. Kárpátalján nincs olyan magyar 

család, akit ne érintett volna ez a kegyetlen döntés, ezért is nevezik a kárpátaljai magyarság 

sorstragédiájának. Az ,,Uram, segíts haza minket!” című darab az elhurcolások 80. 

évfordulójára készült. Az előadást Gál Natália alkalmazta színpadra. Az előadást a 

Nemzetpolitikai Államtitkárság, a Bethlen Gábor Alap és a Kárpátaljai Magyar Kulturális 

Szövetség támogatta. Az „Uram, segíts haza minket!” című emlékműsorban elhangzó szövegek 

részletek Dupka György és Molnár D. Erzsébet kutatásaiból.  

 

Kárpátaljai közösségépítés: fókuszban a mentálhigiéné és a jótékonykodás 
2025. február 27. – KISZo.net 

A Nemzeti Ifjúsági Tanács (NIT) a partnereivel – Kárpátaljai Magyar Kulturális Szövetség 

Ifjúsági Szervezete (KMKSZ ISZ), Momentum Doctorandus, Kárpátaljai Magyar Diákok és 

Fiatal Kutatók Szövetsége (KMDFKSZ), Kárpátaljai Szövetség – mentálhigiénés konferenciát 

és jótékonysági estet szervezett Budapesten. A konferencia a háború kitörésének harmadik 

évfordulója okán került megrendezésre, azzal a céllal, hogy a Magyarországon élő kárpátaljai 

fiatalok megoszthassák tapasztalataikat és érzéseiket, szakemberek segítségével vitassák meg 

problémáikat. Családias hangulatban telt a Kárpátaljai Szövetség székházában megrendezett 

kétnapos esemény. Köszöntő beszédet mondott Kovács Péter, a NIT elnöke és Tuba Adrián, a 

NIT határon túli partnerségekért felelős elnökségi tagja, majd Kántor Zoltán, a Nemzetpolitikai 

Kutatóintézet igazgatója Milyenek a határon túli magyar fiatalok? Különös tekintettel a lelki, 

mentális állapotra címmel tartott előadást. Ezt követően Bence Norbert, a Momentum 

Doctorandus alelnöke kvíz-esttel hozta közelebb egymáshoz a résztvevőket. 

  

Prosszer Horvatin Szanella lett a Hercegszőlősi Járási Tanács alelnöke 
2025. február 27. – Képes Újság 

A Hercegszőlősi járás képviselő-testülete múlt pénteken (február 21-én) tartotta soros ülését, 

ahol több napirendi pontot is megvitattak, valamint a sepsei Prosszer Horvatin Szanella 

személyében megválasztották a testület alelnökét. A Hercegszőlősi járás megalakulására még 

a száműzetésben került sor Eszéken, 1993 júniusában. A közigazgatási egység a 248,77 km²-

ével Eszék-Baranya megye területének a 6%-át, a Drávaszögnek pedig 22%-át teszi ki. Hét 

település tartozik hozzá, mégpedig Hercegszőlős, Vörösmart, Karancs, Csúza, Kő, Sepse és 

Mirkovac (Keselyűs-puszta), valamint két puszta, Jasenovac (Jesszeföld) és Sokolovac 

(Katalin-puszta). A Hercegszőlősi Járási Tanács múlt pénteki ülésén több napirendi pont is 
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szerepelt, valamint megválasztották a sepsei Prosszer Horvatin Szanellát a testület 

alelnökének. 

 

Kezdődik az új sportcsarnok építése Kórógyon 
2025. február 27. – Képes Újság 
A kivitelezőkkel való hétfői egyeztetés után megkezdődhet a Kórógyi Általános Iskola új 

sportcsarnokának az építése. A létesítmény nemcsak az iskolások, hanem a település, Kórógy számára is 

nagy jelentőséggel bír, hiszen a közelben nincs rekreációra, sportolásra és nagyobb sportesemények 

rendezésére alkalmas terem. Vukovár-Szerém megyében 73 általános és középiskola működik. Ezek 

egyike a kórógyi is. A magyar tannyelvű iskola még Kárpát-medencei viszonylatban is egy szép, 

színvonalas és jól felszerelt intézménynek számít, amelyben a gyerekek a nyolcadik osztályig 

tanulhatnak. Az iskolát 1972-ben építették és 2006-ban újították fel. Egyetlen hiányossága, hogy nincs 

tornacsarnoka. – Tudomásom szerint a honvédő háború utáni visszatérést követően, már 1998-ban 

megfogalmazták, hogy az iskolának szüksége van egy tornacsarnokra, de vagy a politika nem állt mögé, 

vagy az anyagiak nem voltak meg ehhez. Nekünk most ezt a sok éve létező tervet sikerül 

megvalósítanunk. 

 

Jelentős a magyar érdekképviselet Zágrábban 
2025. február 27. – Képes Újság  

A múlt héten választották meg a zágrábi parlamenti bizottságok tagjait. A horvát szábor 

szakbizottságaiba három magyar szakértőt is beválasztottak dr. Szántó Tibor, Matijević Olivér 

és Sabo Snježana személyében. Ennek köszönhetően tovább erősödött magyarságunk 

képviselete a horvát törvényhozásban. A horvát szábornak összesen 29 szakbizottsága van, 

amelyeknek állandó tagsága az aktuális képviselőkből áll, de munkájukat külső tagok is segítik. 

Ezen külső tagokat a képviselők plenáris ülésen választják meg több tíz jelölt közül. Róluk a 

törvényhozó testület múlt pénteken hozott döntést. A szavazás rendkívül fontos volt 

közösségünk számára is, hiszen három horvátországi magyart, a HMDK oszlopos tagjait is 

beválasztottak a bizottságokba. Az előző ciklushoz hasonlóan dr. Szántó Tibor ismét az 

egészségügyi és szociálpolitikai bizottságban fogja segíteni a törvényhozás munkáját. 

 

Üléseztek a tűzoltók Laskón és Szentlászlón is 

2025. február 27. – Képes Újság 

Szombaton ülésezett a Laskói Önkéntes Tűzoltó-egyesület. A drávaszögi magyar települések 

más tűzoltótestületeihez hasonlóan a laskói is évszázados múltra tekint vissza. 1894-ben 

alapították, akkortájt száznál is több tagot tartottak nyilván. Az elődök hozzáállásáról vett 

példát a laskói tűzoltószervezet 2020-ban megválasztott vezetése Vajda Gáborral az élen, aki a 

gyűlésen elmondta, sikeres volt számukra a tavalyi esztendő, hiszen minden tervük, 

programjuk sikeresen megvalósult. Taglétszámuk a közelmúltban bővült, infrastruktúra terén 

sincs okuk panaszra. Egy furgonnal rendelkeznek, amely mellé járásuk tűzoltószervezetétől 

kaptak egy tűzoltókamiont. Emellett Jankovics Róbert parlamenti képviselőnk, valamint a 

HMDK is a nagy múltú szervezet támogatói közé tartozik. A közgyűlést megtisztelte jelenlétével 
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többek között Munk Erik, a helyi HMDK-alapszervezet és a Laskói Ifjúsági Egyesület vezetője 

is, továbbá jelen voltak a bellyei, valamint a várdaróci tűzoltók is. 

 

Pécs: Baranya szépségei a Pannon Magyar Házban 
2025. február 27. – Képes Újság 

Baranya szépségei címmel nyitottak kiállítást pénteken Pécsett, a Pannon Magyar Házban, 

ahol a HMDK sepsei alapszervezete keretében működő amatőr festőcsoport tagjainak a 

munkáit mutatták be. A HMDK sepsei alapszervezetében nagyon büszkék arra, hogy a néhány 

éve alakult festőkörükben fiatalok is vannak, akiknek lehetőségük nyílik arra, hogy 

kibontakoztassák a tehetségüket, méghozzá a szülőfalujukban. A szervezetben nagy hangsúlyt 

helyeznek a gyerekek és a fiatalok bevonására a közösségi életbe. Számos programot 

szerveznek éves szinten, de a tehetséggondozásra külön figyelmet fordítanak. Így került sor az 

amatőr festőket tömörítő szakkör megalakítására is. A csoport alkotásait általában hazai 

kiállításokon mutatják be, de több alkalommal nyílt már bemutatkozási lehetőségük másutt is, 

így például kiállítottak Rijekában (Fiume) és Magyarországon, Mohácson is. 

 

Elektronikus sajtó 
 

 

Határok nélkül 
2025. február 27. – Kossuth Rádió 

 

Vajdaságba látogatott kedden Magyar Levente, a Külgazdasági és Külügyminisztérium 

miniszterhelyettese. Pásztor Bálinttal, a VMSZ elnökével közösen felkerestek egy hajdújárási, 

fiatal családot, akik a Prosperitati Alapítvány támogatásával vásároltak falusi házat. 

Csantavéren átadták a Balassa Farm közepes és nagy léptékű gazdasági fejlesztését, majd 

Szabadkán a Magyar Diplomáciai Akadémia hallgatóival és vajdasági magyar fiatalokkal 

találkoztak.  

 

A román kommunista rezsim titkosszolgálata, a Szekuritáté irattárát vizsgáló országos tanács 

a napokban egy tanulmányt tett közzé, amelyben adatokat ismertet arról, hogy a múlt 

rendszerben, főleg a 80-as években hányan próbáltak elmenekülni az országból. A kutatás 

szerint a diktatúra idején közel 350 ezer polgár vándorolt ki legálisan Romániából és közel 25 

ezren szöktek át a zöld határon.  Ezek a számok a volt titkosszolgálat központi nyilvántartó 

rendszeréből származnak, és nem tekinthetőek teljesen pontos, végleges adatoknak - mondta 

Csendes László, a Szekuritáté irattárát tanulmányozó tanács tagja. 

 

Székesfehérváron zajlott a Mathias Corvinus Collegium által szervezett Kárpátaljai Közéleti 

Vezetőképző VII. évfolyamának 3. képzési hétvégéje. A résztvevők elsőként a „koronázó város” 
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polgármesterével vehettek részt találkozón, a jövőben pedig Brüsszelbe mennek tanulmányi 

útra, ahol mások mellett Ferenc Viktória Európai Parlamenti képviselővel is találkoznak majd.  

 

A Magyar Civil Szervezetek Erdélyi Szövetsége Valahol otthon lenni címmel honismereti 

képzést szervezett a hétvégén az aradi Csiky Gergely Főgimnázium társadalomtudomány 

osztályai számára. A másfél napos képzés során a diákok megismerkedhettek a helytörténetírás 

különböző szempontjaival, módszertani kérdéseivel és szóba került saját helytörténeti 

dolgozatok készítése is. A projekt ópusztaszeri kirándulással zárul.  

 

45 éves a kolozsvári Szivárvány gyermeklap. Az óvodások és kisiskolások számára szerkesztett 

lap 1980 januárjában jelent meg első ízben, akkor A haza sólymai címen. Az 1989-es 

rendszerváltás után a lap 1990 januárjában jelent meg először Szivárvány néven. A kiadvány 

történetéről, a jelen kihívásairól és a jövő terveiről László Noémit, a lap főszerkesztőjét 

kérdezte a Határok nélkül. 


